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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült:  Kunadacs Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. március 6-án        

                megtartott rendkívüli  üléséről. 

 

Jelen vannak: Dunai László polgármester 

                         Bódog Ferenc, Farkas Ildikó, Gattyán Zoltán, Kőrözsi Krisztián, Látosné     

                         Laczkovics Anett, Makai Katalin képviselők ( 7  fő )     

Palla Tibor jegyző  

 

Lakosság részéről: 25 fő  

 

Dunai László polgármester üdvözli a képviselő – testület rendkívüli ülésén megjelenteket.  

 

A  polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a képviselő-testület teljes 

létszámban megjelent, így a képviselő-testület 16
00 

órakor megkezdi munkáját.  

A polgármester elmondja, hogy a munkatervtől eltérő időpontban történő ülés összehívását az 

indokolta, hogy a Képviselő-testület két tagja kezdeményezte a közösségi színtér további 

működtetésére vonatkozóan a lakosság és civil szervezetek véleményének meghallgatását. 

Az ülésre szóló meghívó az SZMSZ-nek megfelelően került megküldésre. 

A polgármester javaslatot tesz az ülés napirendjére. 

 

N a p i r e n d: 

1. Művelődési Ház további működtetésének lehetőségei, társadalmi szervezetekkel történő     

    egyeztetés . 

Előadó: polgármester  

 

A Képviselő-testület az ismertetett napirendet egyhangúan elfogadja. 

 

1. Napirend tárgyalása 

Művelődési Ház további működtetésének lehetőségei, társadalmi szervezetekkel történő     

 egyeztetés . 

Előadó: polgármester 

  

A polgármester elmondja, hogy a Képviselő-testület már a költségvetés előkészítése és 

elfogadása során több alkalommal tárgyalt a közösségi színtér további működtetésének 

helyzetéről és lehetőségeiről, a közművelődés helyzetéről.  

A polgármester ismerteti az együttműködés eddigi folyamatát és eredményeit. Írásos 

összegzés alapján bemutatja az elmúlt tíz évben megvalósult pályázatokat, foglalkoztatást. 

A képviselő-testület a 2002. évi 25. számú határozatával kötötte meg a közművelődési 

feladatellátásra vonatkozó „Közművelődési megállapodást” a Felső-Kiskunsági Közösségi 

Munkások Egyesületével. 

 



Tóth László véleménye szerint sok elképzelés van, de kevés a megvalósulás. Voltak 

elképzelések, de pénz nélkül nem voltak megvalósíthatóak. „Ami mozog, miért kell 

megállítani.” Kinek van képzettsége a feladat ellátásához? Garanciát kell adni a programok 

végig vitelére. Ezt a problémát a képviselő-testületnek kell megoldania. 

 

Szél István a Felső-Kiskunsági Gazdaságfejlesztő Alapítvány elnöke megdöbbenéssel hallotta 

a jövőbeni működtetésre vonatkozó felvetéseket. Az önkormányzatnak mindig gondot 

jelentett a működtetés. Az épület állaga leromlott, teljes felújításra szorult. A felújítás tíz éve 

megtörtént és azóta a működtető megőrizte az épület állagát. Saját maga is sokat lobbizott az 

egyesületért amikor a településre kerültek. Nem érti a felszámolásra vonatkozó logikát. Ki 

fogja üzemeltetni a házat? Ki gondoskodik az állagmegóvásról? Jelenleg mindig nyitva van, 

gazdája van a háznak. A kulturált környezet biztosított a házban. A pályázatírásban is sokat 

segítettek az embereknek. Volt időszak amikor több embert foglalkoztattak és képeztek. A 

kultúra nem nyereséges tevékenység, inkább segíteni kell az egyesületet. 

 

Menyhártné Naszvadi Erzsébet nyugdíjas pedagógus véleménye szerint amikor mindent 

centralizálnak a közművelődést meg kell tartani a faluban. A pályázati pénzekből a kultúrára 

is kell költeni. Több „Adacsi” rendezvény kell, ne csak az iskolások és az óvodások 

szerepeljenek. A könyvtárhoz hasonló színvonalú munkát szeretne a művelődési házban is. 

 

Sipos Balázs nyugdíjas polgármester visszaemlékezik, hogy a képviselő-testület a 2002. 

évben elsőként kötötte meg a közművelődési feladatellátásra vonatkozó „Közművelődési 

megállapodást” a Felső-Kiskunsági Közösségi Munkások Egyesületével. A tanácsi időkben 

ráfizetéses volt a vállalkozók általi működtetés. Igyekeztek a közművelődési feladatot is 

ellátatni. A rendezvények ráfizetésesek. Az Egyesület tíz fővel indult, próbálták kinevelni az 

utódokat, de elmentek a fiatalok. A kunadacsi embereknek kell megmozdulniuk. Az 

önkormányzat által adott 1,3 millió forint támogatás egy részét visszaadta az Egyesült. A 

költségvetést valójában 300 ezer forint terheli. Véleménye szerint inkább növelni kellene a 

támogatást és feltételeket tenni mellé. A falugazdász elhelyezése is itt megoldott. 

 

Jakabné Galovics Eszter Györgyike pedagógus kérdezi, hogy mi a neve a háznak. 

Művelődési Ház vagy közösségi színtér. A közösségi tér biztosított, ellátja ezt a feladatát. A 

Művelődési Ház nem teljesült. Szakember kell. Felmérés szükséges arra, hogy mire van igény 

a lakosság részéről. Ha nem lesz fény a házban, be sem néznek az emberek. A közösségek itt 

találkoznak és itt kapnak lehetőséget a helyi közösségek a fellépésekre. 

 

Farkas Ildikó képviselő elmondja, hogy a működési problémák már egy éve kezdődtek. Nem 

az a cél, hogy ne legyen a művelődési ház. Elfogyott a forrás, nem várható változás. A kétezer 

lakos alatti településeken átszervezés lesz a közigazgatásban és ez a közművelődésben is 

érzékelhető lesz. Közművelődési szakembert nem tud alkalmazni az önkormányzat. A feladat 

ellátásában a könyvtárosnak kellene közreműködnie. A közművelődés nagy részét a helyi 

résztvevők adják. Ezek adnak nagy élményt a falunak. Nem a 3oo ezer forintról van szó. 

 

Bódog Ferenc képviselő a Gazdasági és Sport bizottság elnöke elmondja, hogy nagy présben 

van a képviselő-testület. Tavaly óta nem született döntés a kérdésben. Mészáros Zsuzsa 

munkáját pozitívan ítéli meg. Sokat segítettek a faluban. A források megszűntek. Már nem 

csak az 1,3 millió forint kell, hanem több, mert az Egyesületnek sincs forrása. mindenki azt 

szeretné, hogy működjön, de miből. Az önkormányzat hogyan biztosítson fedezetet?  A 

szerződés nem lett számon kérve. A szerződésben meghatározott feladatok egy részére nincs 

is igény, nem kéri a lakosság. Ha van igény, honnan legyen forrás? 



Szél István véleménye szerint jól csinálja a működtetést az Egyesület. Közösségfejlesztést 

végeznek. Nem mindent az Egyesülettől kell várni. Mindenki előtt nyitva áll a ház. Az 

Egyesület elviszi a saját eszközeit, hogyan működik tovább a ház? Várhatóan beindul a civil 

szervezetek támogatása. Ha elmennek, mi lesz helyette? 

 

Bódog Ferenc képviselő elmondja, hogy nem egy évről van szó, ez évek óta húzódik. Sok 

olyan programot vállalt az Egyesület, amiből nem volt bevétele. 

 

Sipos Bernadett elmondja, hogy szeretnek bejárni a házba. Örömmel jöttek a szülők a saját 

programjaikra is mert a gyerekekre addig vigyáztak. Végre van egy hely ahol jól érzik 

magukat. 

 

Mészáros Zsuzsa a Felső-Kiskunsági Közösségi Munkások Egyesületének elnöke 

messzebbről kezdi a probléma feltárását. Nagy ambícióval kezdtek tíz éve amikor tíz fővel 

indultak. Tájékoztatást ad azokról az eredményes pályázataikról, melyek itt Kunadacson 

valósultak meg. Legutóbb az IKSZT pályázatot nyerték meg, de pénzügyi okok miatt sajnos 

nem tudták megvalósítani. Fontosnak tartja az együtt gondolkodást, mindenki lássa át a 

közművelődés helyzetét. Alternatívákban kell gondolkodni a működtetés során. A 

megállapodást is módosítani kellene. A megállapodásban meghatározott célokra nem lehet 

pályázatokat nyerni. A felnőtt képzéssel foglalkoztak sokat, de ez nem a kultúra része. Fel kell 

mérni, hogy mennyit bír el a község a rendezvényekből. Ha komplexen nézzük a 

közművelődést, akkor helyen vannak a dolgok. Az utóbbi rendezvényeken már kértek bérleti 

díjat az igénybe vevőktől. A Sport Egyesület 30 ezer forintot fizettek a költségekhez. Az 

eddigi működéshez is előteremtették a pénzügyi fedezetet. Nem kértek többet mint ami a 

szerződésben volt. Az Egyesület pénzügyi nehézségei az önkormányzatot nem érintették. 

 

Csörgő Gyuláné a nyugdíjas klub vezetője elmondja, hogy a képviselő-testület 

megkönnyebbült amikor az Egyesület elvállalta a működtetést. Más módon kell a 

közművelődésről beszélni mint korábban, tágabban kell értelmezni. A nyugdíjasok is sokat 

köszönhetnek az Egyesületnek. Be kell hozni az igényeket. Támogatja az Egyesületi 

működtetés megtartását. Döntési alternatívákat kell kidolgozni és azokat mérlegelni. A 

másfajta működtetés gazdaságilag sem lesz olcsóbb. Tíz évig jól tették a dolgukat, kár lenne 

most hátat fordítani az Egyesületnek. Véleménye szerint maradjon ez a forma.  

 

Látosné Laczkovics Anett képviselő véleménye szerint a lakosság most is összefog. Most is 

behozzuk a programokat a házba. A koordinálás a közösségszervező feladata. Újra kell 

tárgyalni a megállapodást. Van igény a faluban a kultúrára, pont ezt hiányolják, hogy jelenleg 

nem biztosított. 

 

Mészáros Zsuzsa a Felső-Kiskunsági Közösségi Munkások Egyesületének elnöke szerint ez 

a támogatási összeg hozott produkciókra nem elég. Sok ötlet felvetődött, de anyagilag nem 

tudják vállalni a megvalósítást. Az Egyesület nem ragaszkodik a házhoz. Ha más kell, 

változtatni kell. Az Egyesület ezt tudja nyújtani.  

 

Bódog Ferenc képviselő a szerződés alapján elemzi, hogy mi az ami térítésmentes 

szolgáltatás. Körbe kell járni, hogyan tovább. Ezt az állapotot meg kell változtatni. Az SE és 

az SZMK is fizetett díjat, ezzel egyetért. Márciusi ülésre át kell nézni a megállapodást, hogy 

jobban működjön pénzügyileg.  

 



Mészáros Zsuzsa a Felső-Kiskunsági Közösségi Munkások Egyesületének elnöke véleménye 

szerint más légkörbe kerültek. Közös gondolkodás kell. Az Egyesület a jelenlegi módon tud a 

továbbiakban is szolgáltatni. Az Egyesület nem tud megfelelni minden elvárásnak. A házban 

mindig van valaki, az igaz, hogy az nem közművelődési szakember. Az emberek bejöttek, 

játszottak, beszélgettek. Jelenleg nincs pozitív légkör a működtetéshez. Végletekben 

gondolkodnak. 

 

Dr. Kovács Gyula háziorvos elmondja, hogy felelősséget érez a közösség iránt. Szellemi 

tőkét képviselnek a házban dolgozók. A házban mindig tartózkodik valaki, van élet. A téli 

estéken a faluban csak itt ég a lámpa. Ha elmegy a faluból a szellemi tőke, visszalépés lesz. 

Az itt végzett feladatokhoz, pályázatíráshoz tudás, felkészültség kell. Ezek nem pénzben 

kifejezhető értékek. 

 

Pongrácz Józsefné az általános iskola intézményegység vezetője elmondja, hogy már az év 

elején megállapodnak az éves programban és jó az együttműködés. Ha a Levente kiesik, nem 

pótolható. Régebben próbáltak színházi előadásokra is szervezni, de ez sem működött. Az 

iskolai ünnepségekre sem jönnek az emberek, még a szülők sem. Ha az Egyesület nem lesz, 

süllyed a színvonal. A gyerekek szeretnek ide járni. Ez nem a több pénzről szól.  

 

Antal Lajosné könyvtáros elmondja, hogy a könyvtár költségtakarékosan működik. A külön 

könyvtárvezető státusza ott is megszüntetésre került. Az önkormányzat a munkáltatója, ha 

kötelezik ellátja a rábízott feladatot. 

 

Sipos Balázs véleménye szerint kirajzolódik, hogy lehet megoldást találni a további 

működtetésre. Az Egyesület nehéz helyzetben van, de nem adják fel. A Levente számára meg 

kell találni azt a megoldást, hogy folytathassa a munkáját. 

 

Farkas Ildikó képviselő elmondja, hogy az Egyesület mutatta ki, hogy forráshiány van. 

 

A Polgármester elmondja, hogy a közmunka program betelt. Az Egyesület nem kért nagyobb 

támogatást, csak felvázolták a helyzetüket. Az elmúlt tíz év eredményes volt, át kell lendülni 

ezen az egy-két éven.  

 

Mészáros Zsuzsa a Felső-Kiskunsági Közösségi Munkások Egyesületének elnöke elmondja, 

hogy nem lesz nekik jobb ha maradnak csak nehezebb. Kell, hogy legyen gazdája a háznak. 

Olyan elvárást támaszt a képviselő-testület, amit nem lehet teljesíteni. Nincs igény a lakosság 

részéről arra, amit számon kérnek. 

 

Tóth László véleménye szerint szükség van a házra, kínálni kell a szolgáltatásokat és igénybe 

veszik a szolgáltatást. A lakossági véleményeket meg kell ismerni. 

 

Farkas Ildikó képviselő elmondja, hogy a Leventét nem tudja finanszírozni az 

önkormányzat. Egyetemi bér nem fér bele a költségvetésbe. Ha a könyvtáros megoldja, 

ez is egy lehetőség. 

 

A Polgármester elmondja, hogy a képviselő-testület felhatalmazása alapján a 2012. 

március 22-én tartandó ülésre előkészített anyag lesz. 

 



Bódog Ferenc képviselő szerint nem alaptalanul aggódik a testület. Bizonytalan 

helyzetet látnak. Nincs fizetés az egyesületben, ez nem tartható. Nincs igény a 

megállapodásban leírtakra. Most tájékozódott a testület. 

 

Mészáros Zsuzsa a Felső-Kiskunsági Közösségi Munkások Egyesületének elnöke már 

azt eredménynek érzi, hogy itt együtt gondolkodnak a megoldáson. Senkinek nem 

tartozik az Egyesület, nem érti ezt a pánikot. Több megoldási javaslatot kell kidolgozni. 

Ez nem egy üres szekér. Ha a testület így látja, akkor nincs miről beszélni. 

 

Jakabné Galovics Eszter Györgyike pedagógus feláll és megkérdezi, hogy ki az aki 

egyetért azzal, hogy a továbbiakban is az Egyesület lássa el a feladatot? 

A jelenlévők igennel válaszolnak. 

 

A Polgármester javasolja, hogy a képviselő-testület 2012. március 22-én tartandó ülésre 

Mészáros Zsuzsával együtt több alternatívát tartalmazó anyagot kell előkészíteni és 

ennek alapján lehet dönteni. 

Kéri javaslata elfogadását. 

 

A Képviselő – testület 7 szavazattal, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza 

 

Kunadacs Község Képviselő-testületének 18/2012. (III.6.) sz. Kth. 

a közösségi színtér további működtetésére vonatkozó javaslattételről. 

 

H a t á r o z a t  

 

Kunadacs Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

polgármester javaslatával egyetértve úgy dönt, hogy a munkaterve 

szerinti 2012. március 22-én tartandó ülésére a közösségi színtér 

további működtetésére vonatkozóan készüljön több alternatívát 

tartalmazó előterjesztés. 

Felelős: polgármester 

       Határidő: 2012. március 22. 

 

 

Mivel az ülésnek több napirendje, kérdése, hozzászólása nem volt, a polgármester a 

rendkívüli ülést 18 óra 45 perckor bezárta. 

 

 

 

K.m.f. 

 

  Dunai László                    Palla Tibor 

  polgármester            jegyző 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 


